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Zápisnica  

z  19.  zasadnutia Obecného zastupiteľstva  v Spišskom Bystrom,  

konaného  dňa 28.10.2016 o 17.00 hodine v zasadačke obecného úradu 

 
Prítomní:            starosta obce:  Mgr. Marián Luha 

 
    prednostka  obecného úradu : Ing. Kristína Horáková 

 

              hlavný kontrolór obce:   Ing. Ján Šimonovič 

 

                                   poslanci :   Ing. Pavol Budaj, PhD. 

                                                     Ing. Martin Lavko  

                                                     Ing. Kamila Vilimová  

                                                     Martin Marušin 

                                                     MUDr. Jana Kováčová Gajanová  

                                                     Peter Kundis 

 

Ospravedlnení poslanci : Ing. Ján Havaš 

                                           Ing. Martin Lopušek 

                                           Bc. Paulína Orolínová 
 

Ďalší prítomní: Jana Kiktová, zamestnankyňa obecného úradu 

                           Ingrid Stachová, ekonómka obecného úradu 

 

Verejnosť: Michal Forró 

                    Jozef Budaj 

                    Štefan Petruľa 

 

  Program:                     

1. Otvorenie zasadania 

2. Schválenie programu 

3. Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice 

4. Kontrola plnenia uznesení 

5. Žiadosti občanov a organizácií 

6. Východiskový návrh pre vykonávací plán obce Spišské Bystré na rok 2017 

7. Konsolidovaná výročná správa obce za rok 2015 

8. Monitorovacia správa k plneniu programového rozpočtu  k 30.06.2016 

9. Návrh na úpravu rozpočtu na rok 2016 

10. Prehľad príjmov a výdavkov za 01 – 09 / 2016 

11. Rôzne 

12. Interpelácie 

13. Záver 

 

K bodu 1. Otvorenie zasadania 

Rokovanie obecného zastupiteľstva otvoril Mgr. Marián Luha, starosta obce.  Privítal 

všetkých prítomných. 
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Starosta  konštatoval,  že  počet prítomných poslancov je  5 (pozri prílohu č. 1- prezenčná 

listina) a obecné zastupiteľstvo  je uznášania schopné.  

 

K bodu 2. Schválenie programu 
Mgr. Marián Luha, starosta obce  uviedol program dnešného zasadnutia (pozri prílohu č. 2 – 

pozvánka). 

 

Hlasovanie za predložený program:  
 Ing. 

Pavol 

Budaj, 

PhD. 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ing. 

Kamila 

Vilimová 

Martin 

Marušin 

MUDr. 

Jana 

Kováčová 

Gajanová 

Za: X X X X X 

Proti:      

Zdržal 

sa:  

     

 

Obecné zastupiteľstvo  v  Spišskom Bystrom 

 

schvaľuje 

 

program zasadania Obecného zastupiteľstva Spišské Bystré 

1. Otvorenie zasadania 

2. Schválenie programu 

3. Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice 

4. Kontrola plnenia uznesení 

5. Žiadosti občanov a organizácií 

6. Východiskový návrh pre vykonávací plán obce Spišské Bystré na rok 2017 

7. Konsolidovaná výročná správa obce za rok 2015 

8. Monitorovacia správa k plneniu programového rozpočtu k 30.06.2016 

9. Návrh na úpravu rozpočtu na rok 2016 

10. Prehľad príjmov a výdavkov za 01 – 09 / 2016 

11. Rôzne 

12. Interpelácie 

13. Záver 

 

K bodu 3. Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice 

Mgr. Marián Luha, starosta obce navrhol  za zapisovateľku Janu Kiktovú a za overovateľov 

zápisnice: pani MUDr. Janu Kováčovú Gajanovú a pána Ing. Pavla Budaja, PhD. Bez 

námietok. 

 

Starosta obce 

 

určuje 

 

1. za zapisovateľku pani Janu Kiktovú 

2. za overovateľov zápisnice  pani MUDr. Janu Kováčovú Gajanovú  a pána Ing. Pavla 

Budaja, PhD.  
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K bodu 4. Kontrola plnenia uznesení 

K tomuto bodu bol predložený materiál (pozri prílohu č. 3). 

Ing. Pavol Budaj, PhD., poslanec obecného zastupiteľstva sa informoval ohľadne výziev na 

kultúrno-občiansku vybavenosť.  

Mgr. Marián Luha, starosta obce informoval prítomných, že zatiaľ žiadna výzva na 

kultúrno-občiansku vybavenosť nebola vyhlásená, zatiaľ väčšina  výziev je pred  otvorením. 

Doplnil pripravený materiál o informáciu, že od rímskokatolíckej cirkvi, farnosti Spišské 

Bystré boli doručené odpovede k našim listom. K plneniu uznesenia č. 18/2016/10  - trvajú na 

svojom vyjadrení, t.z. trvajú na vyššej sume nájomného za prenájom ihriska, ktoré bolo 

doručené na obec 28.07.2016.  K plneniu uznesenia č. 18/2016/9  - súhlasia so zapracovaním 

pripomienok k návrhu zmluvy o budúcej zámene nehnuteľností. 

 

Hlasovanie za predložený návrh:  
 Ing. 

Pavol 

Budaj, 
PhD. 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ing. 

Kamila 

Vilimová 

Martin 

Marušin 

MUDr. 

Jana 

Kováčová 
Gajanová 

Za: X X X X X 

Proti:      

Zdržal 

sa:  

     

 

Obecné zastupiteľstvo   v Spišskom  Bystrom  

 

A) berie na vedomie 

 

kontrolu plnenia uznesení z predchádzajúcich zasadnutí Obecného zastupiteľstva Spišské 

Bystré 

 

B) ruší  

 

Uznesenie č. 18/2016/5/bod 7 – A,B na základe doručeného oznámenia o zrušení žiadosti 

o prenájom telocvične 

 

K bodu  5. Žiadosti občanov a organizácií 

 

5.1. Predbežná žiadosť o odkúpenie pozemku – Agáta Lenďáková, rod. Benková, trvale bytom 

058 01 Poprad, ul. Šoltésovej 3472/3. 

K tomuto bodu bol vypracovaný materiál (pozri prílohu č. 4).  

Mgr. Marián Luha uviedol materiál vrátane dôvodovej správy. 

Hlasovanie za predložený návrh:  
 Ing. 

Pavol 

Budaj, 

PhD. 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ing. 

Kamila 

Vilimová 

Martin 

Marušin 

MUDr. 

Jana 

Kováčová 

Gajanová 

Za: X X X X X 

Proti:      

Zdržal 

sa:  
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Obecné zastupiteľstvo v Spišskom Bystrom  

neschvaľuje 

 

predaj časti pozemku na základe predbežnej žiadosti o odkúpenie pozemku žiadateľke Agáte 

Lenďákovej, trvale bytom 058 01  Poprad, ul. Šoltésovej 3472/3.  

 

5.2. Žiadosť   o   odkúpenie   časti pozemku z obecnej cesty – Michal Forró, Štúrova 125/3, 

058 01  Poprad. 

 

Mgr. Marián Luha uviedol materiál k predmetnej žiadosti (pozri prílohu č.5) a privítal 

žiadateľa.  Žiadosť bola prerokovaná v komisii pre životné prostredie a výstavbu, ktorá 

odpredaj odporučila. Ide o predbežnú žiadosť.  

Michal Forró, žiadateľ informoval, že ide približne o 4 m
2
, ktoré by odkúpil, zarovnal by sa 

pozemok a v tom najužšom mieste by sa ulička rozšírila. Ide mu o to, aby mal rovný vjazd do 

garáže.  

Ing. Kristína Horáková, prednostka obecného úradu informovala, že na základe tohto 

predbežného súhlasu bude vypracovaný geometrický plán žiadateľom a následne opäť 

predložené poslancom na  schválenie podľa platnej legislatívy - zákon č. 138/1991 Zb. 

o  majetku obcí v znení neskorších predpisov. 

 

Hlasovanie za predložený návrh: 
 Ing. 

Pavol 

Budaj, 

PhD. 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ing. 

Kamila 

Vilimová 

Martin 

Marušin 

MUDr. 

Jana 

Kováčová 

Gajanová 

Za: X X X X X 

Proti:      

Zdržal 

sa:  

     

 

Obecné zastupiteľstvo v Spišskom Bystrom 

 

A) schvaľuje 

    

predbežne predaj na základe žiadosti o odkúpenie časti pozemku z obecnej cesty žiadateľovi 

Michalovi Forróvi, bytom Štúrova 125/30, 058 01  Poprad 

 

B) odporúča 

 

ďalej postupovať v súlade s platnou legislatívou, najmä zákonom č. 138/1991 Zb. o majetku 

obcí v znení neskorších predpisov.  

 

Na zasadnutie sa dostavil pán poslanec Peter Kundis.  
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5.3. Žiadosť o zvýšenie dotácie – TJ Družstevník, Michalská 394, 059 18 Spišské Bystré. 

 

Mgr. Marián Luha uviedol materiál k predmetnej žiadosti (pozri prílohu č.6). Informoval, že 

žiadosť bola  predložená komisiám. Prílohu materiálu tvorí aj výstup z komisie.  

Ing. Pavol Budaj, PhD. uviedol na doplnenie,  komisia pre kultúru a vzdelávanie 

charakterizovala tento  miniprojektík ako určité  zachovanie tradície, takže spadá to do ich 

kompetencie,  preto navrhli to dať do plánu rozpočtu na rok 2017. Ak ste si všimli v návrhu, 

ktorý predkladal,  sa to neobjavuje.  Navrhol, aby sa to zosúladilo  aj vo vecnom návrhu.  

Ing. Ján Šimonovič, hlavný kontrolór obce sa informoval, že kto je autorom publikácie.  

MUDr. Jana Kováčová Gajanová, poslankyňa obecného zastupiteľstva odpovedala, že je to 

pán Dušan Barabas a pán František Bukovinský.  

Ing. Pavol Budaj, PhD. podotkol, že  to presne nespadá do marketingu, propagácie 

a publicity, predseda kultúrnej komisie  povedal, že on videl orientačný hrubý návrh, a že sa 

mu zdá, že  by sa to mohlo na uchovanie určitého dedičstva  dopracovať a vydať. 

 

Hlasovanie za predložený návrh:  
 Ing. 

Pavol 

Budaj, 

PhD. 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ing. 

Kamila 

Vilimová 

Martin 

Marušin 

MUDr. 

Jana 

Kováčová 

Gajanová 

Peter 

Kundis 

Za: X X X X X X 

Proti:       

Zdržal 

sa:  

      

 

Obecné zastupiteľstvo v Spišskom Bystrom 

A) neschvaľuje 

zvýšenie dotácie na základe žiadosti o zvýšenie dotácie žiadateľovi TJ Družstevník Spišské 

Bystré, Michalská 394, 059 18  Spišské Bystré 

B) odporúča 

publikáciu dopracovať, skompletizovať a zahrnúť do plánu rozpočtu na rok 2017 

5.4. Predbežná žiadosť o odkúpenie pozemku – Mária Bendíková, Partizánska č. 37, 059 18 

Spišské Bystré. 

 

Mgr. Marián Luha uviedol materiál k predmetnej žiadosti (pozri prílohu č.7). Informoval, že 

žiadosť bola predložená komisii pre životné prostredie a výstavbu, ktorá odporúča žiadosť 

zamietnuť.   

Ing. Ján Šimonovič sa informoval o dôvode. 

Mgr. Marián Luha odpovedal, že dôvodom sú záujmy obce.  
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Hlasovanie za predložený návrh:  
 Ing. 

Pavol 

Budaj, 

PhD. 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ing. 

Kamila 

Vilimová 

Martin 

Marušin 

MUDr. 

Jana 

Kováčová 

Gajanová 

Peter 

Kundis 

Za: X X X X X X 

Proti:       

Zdržal 
sa:  

      

 

Obecné zastupiteľstvo v Spišskom Bystrom 

 

 neschvaľuje 

 

predaj časti pozemku na základe predbežnej žiadosti o odkúpenie pozemku žiadateľke Márii 

Bendíkovej, bytom Partizánska č. 37, 059 18  Spišské Bystré. 

 

5.5.Nevysporiadané zastavané pozemky v obci Sp. Bystré – Jozef Hlavčák, Vagonárska 

2930/83, 058 01  Poprad. 

 

Mgr. Marián Luha uviedol materiál k predmetnej žiadosti (pozri prílohu č.8).  Informoval, 

že osobne nevie o koho ide,  žiadateľ spomína ďalších  troch vlastníkov, nepredložil však 

splnomocnenie, že ich môže zastupovať. Jedná sa o pozemky pod telesom cesty miestnej 

komunikácie.  

Ing. Martin Lavko, poslanec obecného zastupiteľstva informoval, že už v minulosti žiadal 

o vysporiadanie, ide o ulice Kukučínova, Hornádska. Časť Cintorínskej tiež nie je 

vysporiadaná. Toto musí riešiť niekto iný.  

 

Hlasovanie za predložený návrh: 
 Ing. 

Pavol 

Budaj, 

PhD. 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ing. 

Kamila 

Vilimová 

Martin 

Marušin 

MUDr. 

Jana 

Kováčová 

Gajanová 

Peter 

Kundis 

Za: X X X X X X 

Proti:       

Zdržal 

sa:  

      

 

Obecné zastupiteľstvo v Spišskom Bystrom 

neschvaľuje 

zámenu pozemkov pod komunikáciou za stavebný pozemok na základe žiadosti Jozefa 

Hlavčáka doručenej dňa 13.10.2016. 

5.6. Žiadosť o vrátenie uhradeného poplatku za pochovanie občana, ktorý nemá v obci trvalý 

pobyt – PaedDr. Vladimír Kuzár, Bysterecká 2065/19, 026 01  Dolný Kubín.  
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Mgr. Marián Luha uviedol materiál k predmetnej žiadosti (pozri prílohu č.9). Informoval, že 

žiadosť bola preposlaná komisii pre ochranu verejného záujmu a verejného poriadku na 

prerokovanie. Rozobral to aj s predsedom komisie, pôvodná výška poplatku bola obcou 

vyrubená podľa vtedy  platného VZN, komisia odporučila  žiadosti nevyhovieť.  

Ing. Martin Lavko informoval, kvôli čomu sa prijímalo vtedy VZN, pristúpilo sa k tomu, že 

boli problémy s nevysporiadanými pozemkami  za miestnym cintorínom, zomieralo 

priemerne 30 až 35 ľudí ročne, ak by sme povolili pochovávať aj ľudí s iným trvalým 

pobytom ako v našej obci,  nemali sme inú možnosť, nebolo by kde pochovávať. Muselo sa 

prijať to VZN.  

Ing. Pavol Budaj, PhD. poznamenal, ako to môže skončiť, či stojí za to sa takto ťahať len pre 

určité princípy. Túto pripomienku dáva na zváženie.  

Mgr. Marián Luha poplatok bol v danom čase uhradený v zmysle platného VZN. 

 

Hlasovanie za predložený návrh: 
 Ing. 

Pavol 

Budaj, 

PhD. 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ing. 

Kamila 

Vilimová 

Martin 

Marušin 

MUDr. 

Jana 

Kováčová 

Gajanová 

Peter 

Kundis 

Za: X X X X X X 

Proti:       

Zdržal 

sa:  

      

 

Obecné zastupiteľstvo v Spišskom Bystrom 

neschvaľuje 

vrátenie uhradeného poplatku na základe  žiadosti PaedDr. Vladimíra Kuzára, Bysterecká 

2065/19, 026 01  Dolný Kubín o vrátenie uhradeného poplatku za pochovanie občana, ktorý 

nemal v obci trvalý pobyt.  

 

K bodu  6. Východiskový návrh  pre vykonávací plán obce Spišské Bystré na rok 2017 

 

K tomuto bodu bol predložený materiál vypracovaný predsedom Komisie pre rozvoj 

a plánovanie (pozri prílohu č. 10). 

Ing. Pavol Budaj, PhD. informoval, že pripravil stručnú správu, v ktorej sú uvedené 

postupné kroky, ktoré by sa mali podniknúť vtedy, keď bude vykonávací plán  a keď bude 

rozpočet na decembrovom zasadaní, aby sme to mali usporiadané, aby to sedelo. Upozornil na 

niekoľko vecí, najskôr je to, že sú v polovici funkčného volebného obdobia, povedal 

o prioritách, ktoré si stanovili, ČOV a odpadové vody  sú čiastočne splnené, druhá priorita 

nezačala, aby si boli vedomí, že majú iba dva roky pred sebou, za tie dva roky veľa 

nerozhadzovať, lebo nevyjde na tie priority. V kapitole dva sú uvedené  podklady, ktoré 

dodali odborné komisie, k nim sú aj stručné komentáre, sú aj nové, ako vybudovanie detského 

ihriska, je to prebraté z odborných komisií preto, aby pripravili vecný a finančný plán. Tak, 

aby sa do 25.11.2016 doručili informácie od komisií a aby postupne mohli sceliť a nakoniec 

aby obecný úrad mohol pripraviť materiál na nasledujúce zasadanie.  
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Mgr. Marián Luha upozornil, že v bode 3 Návrh ďalšieho postupu prác na vykonávacom 

pláne na rok 2017 podbod 2 a 3 je potrebné pozmeniť dátumy kvôli tomu, že rozpočet je 

potrebné vyvesiť 15 dní pred rokovaním, to znamená, že do 23. novembra ho musíme mať 

hotový.  

Ing. Pavol Budaj, PhD.  navrhol, aby komisie predložili komisii pre rozvoj a plánovanie do 

10.11.2016, dopracuje sa a do 14.11.2016 sa predloží obecnému úradu.  

 

Hlasovanie za predložený návrh s pozmenenými termínmi:  

  
 Ing. 

Pavol 

Budaj, 
PhD. 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ing. 

Kamila 

Vilimová 

Martin 

Marušin 

MUDr. 

Jana 

Kováčová 
Gajanová 

Peter 

Kundis 

Za: X X X X X X 

Proti:       

Zdržal 

sa:  

      

 

Obecné zastupiteľstvo  v Spišskom Bystrom 

A) schvaľuje 

postupnosť krokov na vypracovanie vykonávacieho plánu a rozpočtu obce na rok 

2017 tak, ako je uvedené v kapitole 3 správy  Východiskový návrh pre vykonávací 

plán obce Spišské Bystré na rok 2017 so zmenou termínov v zmysle diskusie 

k tomuto bodu 

 

B) ukladá 

predsedovi Komisie pre rozvoj a plánovanie  predložiť na decembrové zasadanie 

obecného zastupiteľstva vykonávací plán obce na rok 2017 

             T: 14.11.2016                              Z: predseda komisie pre rozvoj a plánovanie 

 

 

K bodu  7. Konsolidovaná výročná správa obce za rok 2015 

 

K tomuto bodu bol vypracovaný materiál (pozri prílohu č. 11).  Bez námietok a pripomienok.  

 

Obecné zastupiteľstvo v  Spišskom Bystrom 

 

berie na vedomie 

 

Konsolidovanú výročnú správu obce za rok 2015 

 

 

 

K bodu  8. Monitorovacia správa k plneniu programového rozpočtu k 30.06.2016 

 

K tomuto bodu bol vypracovaný materiál  (pozri prílohu č. 12). Bez námietok a pripomienok. 
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Obecné zastupiteľstvo obce Spišské Bystré 

 

berie na vedomie 

 

Monitorovaciu správu k plneniu programového rozpočtu k 30.06.2016 

 

 

K bodu  9. Návrh na úpravu rozpočtu na rok 2016 
 

9.1. Rozpočtové opatrenie č. 12/2016  

K tomuto bodu bol vypracovaný materiál (pozri prílohu č. 13). 

 

Hlasovanie za predložený návrh: 
 Ing. 

Pavol 

Budaj, 
PhD. 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ing. 

Kamila 

Vilimová 

Martin 

Marušin 

MUDr. 

Jana 

Kováčová 
Gajanová 

Peter 

Kundis 

Za: X X X X X X 

Proti:       

Zdržal 

sa:  

      

 

Obecné zastupiteľstvo v  Spišskom Bystrom  

 

schvaľuje 

 

Zmenu rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 12/2016: 

 

Zvýšenie bežných výdavkov v podpoložke rozpočtu: 

637004 – Obecné noviny                                                   + 250,- € 

Zníženie bežných výdavkov v podpoložke rozpočtu: 

635004 – Servis, oprava, údržba ČOV                             - 250,- € 

 

Zvýšenie bežných výdavkov v podpoložke rozpočtu: 

635006 – Správa a údržba ciest                                      + 2 000,- € 

Zníženie bežných výdavkov v podpoložke rozpočtu: 

637002 – Konkurzy a súťaže                                           - 2 000,- € 

 

9.2. Rozpočtové opatrenie č. 13/2016 

K tomuto bodu bol vypracovaný materiál (pozri prílohu č. 14). 

Hlasovanie za predložený návrh: 
 Ing. 

Pavol 

Budaj, 

PhD. 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ing. 

Kamila 

Vilimová 

Martin 

Marušin 

MUDr. 

Jana 

Kováčová 

Gajanová 

Peter 

Kundis 

Za: X X X X X X 

Proti:       

Zdržal 

sa:  
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Obecné zastupiteľstvo v Spišskom Bystrom 

 

schvaľuje 

 

Zmenu rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 13/2016: 

 

1. zvýšenie bežných príjmov v podpoložke rozpočtu 

    223002 ZŠ bežné príjmy (príjmy z prenájmu) viď rozpis ZŠ                 758,- € 

 

2. zvýšenie bežných výdavkov v podpoložke rozpočtu 

    641006 ZŠ – výdaje z BP – viď rozpis ZŠ                                              758,- € 

 

 

 

K bodu  10. Prehľad príjmov a výdavkov za 01 – 09 / 2016 

 

K tomuto bodu bol vypracovaný materiál (pozri prílohu č. 15). 

Ing. Pavol Budaj, PhD.  podotkol, že skôr pohľad na vec, tento rok bilancia sa vyvíja takým 

smerom, že príjmová časť bude možno trochu  vyššia ako sa uvažovalo,  s vysokou mierou 

opatrnosti a tá výdajová trochu nižšia, vznikne  určitý priestor, rezerva pre to, aby sme 

z vlastných zdrojov  vedeli financovať nejaké investičné  akcie. Poprosil, že keď sa bude 

09.12.2016 prerokovávať rozpočet, aby sa aj tieto   očakávané  prebytky zohľadnili a plus to 

čo z predchádzajúcich období sa do rôznych kontov zaradilo. Aby  mali komplexný pohľad na 

pozíciu čo si môžeme dovoliť a čo nie.  

Mgr. Marián Luha informoval, že podielové dane sú priaznivé, vláda si plní záväzky nad 

rámec, výber daní má zrejme dobrý, takže  vyzerá to pozitívne.  

Ing. Pavol Budaj, PhD. poznamenal, aby sa v decembri  nezaoberali takými vecami - tam  

ešte plus 52,30 euro, aby bolo všetko vynulované. Lebo rozpočet je o tom,  aby sa plnil a keď 

vzniknú nejaké odchýlky, tak si myslí, že  ak sa niečo o čosi prekročí, nebude problém.  

Verejná správa je samosprávny orgán, to nie je rozpočtová  organizácia  v starom ponímaní, 

kde musia byť presné rozpočtové pravidlá. Navrhol, aby sa  na decembrovom zasadaní 

nesnažili urovnávať tak, že tu zvýšme o dve eurá,  aby to bolo presné. 

Ingrid Stachová, ekonómka obecného úradu podotkla, že rozpočet musí byť vyrovnaný.  

Ing. Martin Lavko poznamenal, že pán poslanec má na mysli, že  vieme na konci roka 

nulovať zmenami rozpočtu.  

Ingrid Stachová podotkla, že ide o to, že bežný rozpočet  nemôže byť schodkový.  

 

 

Obecné zastupiteľstvo v Spišskom Bystrom 

 

berie na vedomie 

 

prehľad príjmov a výdavkov za 01 – 09 / 2016 
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K bodu  11. Rôzne 

 

11.1. Výrub stromu na miestnom cintoríne 

K tomuto bodu bol vypracovaný materiál (pozri prílohu č. 16). 

Mgr. Marián Luha informoval o nevyhovujúcom zdravotnom stave topoľa na miestnom 

cintoríne, o ktorom sme rozprávali už na predchádzajúcom zasadaní. Väčšia časť kmeňa 

dreviny je bez kôry, čím nie je zabezpečený prísun živín do korunnej časti stromu v dôsledku 

čoho dochádza k odumieraniu (vysychaniu) koruny. Následne suché konáre ohrozujú život 

a zdravie návštevníkov cintorína, naviac korene dreviny narušujú statiku pomníkov v jeho 

blízkosti. Podali sme žiadosť o výrub tejto dreviny a príslušný orgán nás vyzval na doplnenie 

žiadosti o súhlas obecného zastupiteľstva. 

 

Hlasovanie za predložený návrh: 
 Ing. 

Pavol 

Budaj, 
PhD. 

Ing. 

Martin 

Lavko 

Ing. 

Kamila 

Vilimová 

Martin 

Marušin 

MUDr. 

Jana 

Kováčová 
Gajanová 

Peter 

Kundis 

Za: X X X X X X 

Proti:       

Zdržal 

sa:  

      

 

Obecné zastupiteľstvo v Spišskom Bystrom 

 

odporúča 

 

výrub dreviny – topoľ v areáli cintorína na pozemku KN – C par. č. 705 v k.ú. Spišské Bystré 

 

11.2.  Doručené žiadosti na prerokovanie v komisiách: 

Mgr. Marián Luha informoval, že po lehote došli tri žiadosti: žiadosť o predbežné 

stanovisko na odkúpenie obecného pozemku -  žiadateľ Peter Stašák a žiadosť o odkúpenie 

nehnuteľnosti - pozemky -  žiadatelia Štefan Petruľa a Gabriela Petruľová. Obe žiadosti boli 

postúpené Komisii pre životné prostredie a výstavbu. Výstup z komisie  bude predložený na 

nasledujúcom obecnom zasadnutí.  Ďalšia žiadosť je od ZO CHPH Spišské Bystré, ktorá 

žiada prenájom priestorov v objekte hasičskej zbrojnice. Túto žiadosť postúpime Komisii pre 

ochranu verejného záujmu a verejného poriadku.  

Peter Kundis, poslanec obecného zastupiteľstva potvrdil, že uvedené žiadosti týkajúce sa 

odpredaja pozemkov obce boli doručené komisii, potrebujú viac informácií a na nasledujúce 

zasadanie obecného zastupiteľstva pripravia odporúčanie.  

 

K bodu  12. Interpelácie 

Slovo bolo udelené prítomnému občanovi - Jozef Budaj podal ústnu žiadosť, chcel  by 

prejednať úsek cesty a kanalizácie na Hornádskej ulici. Doteraz zachovával technologický 

postup ako písal pán starosta v spravodaji.   Navrhol v rámci verejnoprospešných prác niečo 

pripraviť, požiadal zamestnanca na obecnom úrade, ktorý mu povedal, že  „to musím 

prejednať so starostom“, on ma poslal za predsedom stavebnej komisie. Predseda ma 

odporučil  ísť za starostom.  Starosta musí mať aspoň 5 odborností vyštudovaných, všetko sa 

to váľalo na starostu, aby sme si to rozdiskutovali, či je tam možné niečo robiť, pretože ten 
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úsek  1 m cesty čo bolo „prišľapnuté“ len  tak, úsek padá a cesta je tak postavená, že spád má 

do boku, ale do stredu tam sa už pásu ovce, tráva tam rastie, u jednotlivcov som nepochodil, 

je tam kanalizačný odtok, kto je vlastníkom kanalizácie, podľa zmlúv, ktoré nám boli 

doručené  je obecný úrad vlastníkom kanalizácie, urgovať zamestnanca, ktorý ma na starosti 

malé obecné služby, lebo oni nevedia robiť, robia to, že si sadnú piati a vyšklbávajú trávu 

pred domom, čo by si mal každý spraviť sám,  kanalizácia je v zlom stave , do toho nemožno 

zasahovať, ja by som poklop  mohol otvoriť, aby voda išla do kanalizácie, ale ma napadnete, 

že to je trestný čin.   

Peter Kundis  odpovedal, že to nie je trestný čin  a spýtal sa, čia je kanalizácie čo ide z Vašej 

záhrady (záhrada pána Budaja), ktorá ide   za Vašim domom, ide to z Vašich záhrad, všetko 

zbiera z dvorov, čie je to vlastníctvo, čia je ta hnojnica,  sú oddrenažované záhrady, toto je 

polovica problému čo stojí pri Vašom dome. Je natočené video, kde tečie prúd vody zo záhrad 

do ČOV. Vieme, z ktorých záhrad  to ide. Všetko sa zbiera a ide to k Vášmu domu, kde to 

stojí.  

Jozef Budaj reagoval, že ak by bol na jeho mieste, tak by  išiel a zistil.  

Ing. Martin Lavko poznamenal, že daný problém sa riešil ešte za bývalého starostu. Problém 

je, že tečie dažďová voda z ulice Kukučínovej, ale najväčší problém je, že  do tej čo zbiera 

vodu zo záhrad, niektorí si napojili aj dažďovú vodu  a aj niečo iné.  

Jozef Budaj podotkol, že  treba sa prejsť poslancom  po obci, bola smernica, kde dažďová 

voda má ísť na cestu. Choďte sa pozrieť koľko tej vody ide falošnou „riňou“, čo ide všetko do 

kanalizácie. Chodia tadiaľ aj odborníci, nič iné netreba urobiť  len v rámci verejno 

prospešných prác, niečo pomôže aj on sám, či finančne alebo ináč, ich to neinteresuje. Na 

nápravu by postačovalo jeden meter asfaltu na dlžku 50 m. Slnko tam nesvieti a voda tam 

stojí aj tri dni.  

Peter Kundis zopakoval, že ide tam hnojnica, dá sa to  vyčistiť, keď ostatné problémy 

poriešime a ak budú pracovníci tak to vykopú a vyčistia,  toto je jeden z problémov, najprv 

treba odstrániť ten problém, odkloniť vodu zo záhrad. Toto je riešenie tohto problému, nie 

cestu dvihnúť.  

Jozef  Budaj podotkol, že hovorí o úseku cesty od Kukučínovej k Cintorínskej, rigol z jednej 

a druhej strany cesty na Hornádskej ulici.  Ide o to, že po daždi stojí voda aj po tri dni, oni 

platia dane z nehnuteľnosti, keby to nahlásili niekde na životné prostredie, tak dostane pokutu 

obec.  Rúra nie je plná, trochu sa odbremenila  z ulice Kukučínovej. Keď príde búrka a tá 

voda čo ide do šachty na  ulici Kukučínovej ide iba z pol cesty a z ornej pôdy. Z druhej strany 

nejde do kanála na Kukučínovej ulici,  ale do kanála na Hornádskej ulici.  

Mgr. Marián Luha prerušil rozhovor a požiadal pána Budaja, aby vecne pomenoval problém 

a čo požaduje od obce, lebo odbočujeme od merita veci. 

Ing. Pavol Budaj, PhD.  poznamenal, aby  pán Budaj Jozef zadefinoval problém a aby 

navrhol, čo sa má riešiť, stojí voda na ceste a tá voda poškodzuje dom, stojí preto, že cesta je 

zle vytvarovaná,  teraz dávaš návrh, aby sa tým zaoberalo obecné zastupiteľstvo alebo 

komisia a  aby pripravili riešenie, aby to nebolo.  

Jozef  Budaj poznamenal, že preto tu prišiel, že   majú  tu papier ešte od predchádzajúceho 

starostu, už vtedy navrhli riešenie, ich voda neberie, ale ničí fasádu domu. 

Ing. Pavol Budaj, PhD. podotkol, že obec má  v pláne na budúci rok riešiť povrchovú 

dažďovú vodu, dá sa to spojiť s týmto. 

Mgr. Marián Luha podotkol, že  teleso komunikácie je zlé, niekto to vyrezal a doasfaltoval, 

nebolo to zhutnené. Na  telese komunikácie je preliačina, tam sa zadržiava voda. 
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MUDr. Jana Kováčová Gajanová, poslankyňa obecného zastupiteľstva podotkla, že je tam 

ešte iný problém, keď sa  tá rúra tam dávala, nie je ničím podložená, sú úseky kde  sa položila 

rúra, bola fúga a podložili kameň. Teraz  kopec áut tade chodí a aj parkuje, mohlo sa stať, že  

je rúra aj možno zalomená. Preto to aj sadá, lebo to tak robené aj bolo.  

Jozef Budaj podotkol, že  tam prejde 100 áut  denne minimálne,  plus  hospodárske stroje, že 

nie je potrebné riešiť vodu, ale je potrebné riešiť asfalt, obrubníky alebo rigol a tak potom do 

tej výšky zrovnať. 

Ing. Martin Lavko poznamenal, že  bol tam kanál a bola tam cesta, voda stekala do kanála, 

zhora natekala močovka, smrdelo všade, tak sa  povedalo vtedy, že sa to skryje do rúry. 

Skrylo sa to  do rúry, močovka nesmrdí, ale voda z cesty neodtečie do kanálu, ale stojí na 

ceste a teraz nastal problém. 

Jozef Budaj poznamenal, že  stav je teraz taký, že cesta je nižšie než terén, ide zima, sneh sa 

odhrnie na jednu a druhú stranu.  Pán Chromek,  keď príde dážď,  má 20 cm  vody v garáži, 

z tej cesty ide  všetko do jeho dvora.  

Peter Kundis podotkol, že riešime súkromnú kanalizáciu. 

Ing. Martin Lavko navrhol prejednať v komisii.  

Štefan Petruľa, prítomný občan, sa spýtal, či  je to viacročný  problém a prečo sa nekoná. 

Peter Kundis podotkol, že  sa rieši súkromná kanalizácia zo záhrad a z hospodárskych budov  

ide do kanalizácie, veď vieme čo odteká zo záhrad, my sme zodpovední za obecnú 

kanalizáciu. 

Jozef  Budaj  podotkol, že je to vo výzvach od pána starostu, že  vlastníkom kanalizácie je 

obec.  

Peter Kundis  zopakoval, že obecná kanalizácia je majetkom obce, ale súkromná kanalizácia 

zo záhrad nie.  

Mgr. Marián Luha poznamenal, že účelom predmetnej  kanalizácie vlastne meliorizačného  

kanála bolo odvodnenie pozemkov Hviezdoslavovej ulice a Kukučínovej ulice, bohužiaľ 

niektorí majú z toho urobenú kanalizáciu z chlievov, prípadne majú  napojené dažďové vody, 

resp. odvodnenie pozemku,  na čo to samozrejme nebolo dimenzované . Teraz je to na 

koncovom bode, vyústenie na Hornádskej ulici poriešené, sú tam dve  rúry o priemere 400 

mm, ktoré by mali postačovať, samozrejme  keď prídu prívalové dažde, aj tak to bude 

nedostačujúce.  Toto Vás (pána Budaja) teraz netrápi, Vás trápi preliačina na ceste a ofrkáva  

fasádu domu, žiadate opraviť cestu,  aby  neničila dom.  Žiadate obecné zastupiteľstvo, aby 

konalo vo veci  odstránenia  preliačenej cesty, resp. kde je cesta nevyhovujúca  a vteká Vám 

na pozemok.  

Ďalej  informoval o tom, že sa dávajú do poriadku hrobové miesta. Máme vyše 900 

hrobových miest, pričom dnes evidujeme nezaplatených cca 200 miest.  Treba apelovať na 

ľudí, aby si to dali do poriadku.  

Peter Kundis sa spýtal,  aký spôsob  je pripravený na oznámenie ľuďom.  

Mgr. Marián Luha odpovedal, že na príslušných hrobových miestach sú už oznámenia 

o nezaplatení vyvesené.  

MUDr. Jana Kováčová Gajanová podotkla, že sa stretla s pozitívnym  ohlasom.  

Mgr. Marián Luha  ďalej  informoval o úspechu lipy na súťaži Strom roka 2016, umiestnila 

sa na druhom mieste, dostali sme poukaz v hodnote 300,- € na dendrologické ošetrenie.  

Štefan Petruľa podotkol, že tu boli pred mesiacom a pol dotazníky,  čo sa mal občan vyjadriť 

aká je úroveň obce  a ako sa žije, ako je spokojný občan s bezpečnosťou.  

Ing. Kristína Horáková informovala o dotazníkoch, ktoré boli sprístupnené na vyplnenie. 

Boli podkladom na vypracovanie komunitného plánu sociálnych služieb. Tieto dotazníky boli 
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zaslané firme, ktorá nám vypracováva komunitný plán sociálnych služieb. Tento dokument 

bude  predmetom niektorého ďalšieho rokovania obecného zastupiteľstva. Je to materiál, 

ktorý vyplýva zo zákona o sociálnych službách.  

Štefan Petruľa  sa spýtal,  či eviduje obec tie dotazníky.  

Ing. Kristína Horáková odpovedala, že áno, dotazníky sú podkladom pre vypracovanie 

komunitného plánu sociálnych služieb v zmysle zákona o sociálnych službách a boli zaslané 

firme, ktorá dokument spracováva.  

Štefan Petruľa sa spýtal, „akú majú obec a obecné zastupiteľstvo  kontrolu,  čo sa deje 

v obci, keby ste videli cez prázdniny aký máte bodrel v okolí  školy, v okolí  potoka Bystrá, 

nikto sa o to nestará, prvýkrát vidí poslancov,  nevidí po obci chodiť poslancov.  Ani starostu 

nevidel sa prejsť po obci, ten dá hlavu dole ani sa neozve a uteká. Komunikácia je  tak zlá, že 

sa  nemohol porozprávať  so starostom a preto starosta podal trestné oznámenie na  neho. Aký 

som ja občan, som ja kriminálnik, ja som tu 67 rokov, so mnou obec nikdy nemala starosti, 

dnes  sa nikto nestará o obec. On chodí po okolitých dedinách, je to niečo nádherné. Niekedy 

boli Kubachy a dookola nič, dnes  nie sú Kubachy a dookola sa zveľaďujú dediny. Zarazil ho 

náš časopis Kubašský spravodaj, vy sa vždy vzdiaľujete od občanov. Rozprávajte dedinskou 

rečou. Staršia generácia nebude chodiť po facebookoch, po sociálnych sieťach. Vy zase tam 

niečo dávate, to je iba obyčajný plátok. Pani prednostka povie, že ste žiadali o eurofondy. 

Môžete papierov napísať koľko len chcete, ako ste žiadali, chodíte tam za tým,  keď vás 

vyhodia dverami, choďte oknom. Najlepší rozhovor bol s pánom Jurčom od Gutesa, ktorý 

tvoril tú dedinu. A najhoršie bolo to, že aspoň obec by si ho mala vážiť tým, že mu prispeje na 

stravu, čiže Vás  žiadam, aby  ste chodili pomedzi ľudí, chodí  aj na školský areál, smejú sa zo 

mňa, že zbieram rozbité fľaše, všade máte bodrel, chodím po celom východoslovenskom 

kraji, keby ste videli ten poriadok na školských dvoroch, to je tiež v kompetencii obce,  

prosím, starajte sa o tú mládež, hapruje  šport, kultúra. Najlepšie keď dáte  dni obce do 

Kubaška, starí ľudia tam nepôjdu, ta už  dajte rovno na Koľvač. Inde to organizujú  v uliciach.  

Nefunguje nič, nestaráte sa nič,  ľavá ruka nevie čo robí pravá ruka. Najsamprv treba dať 

občana na  trestné oznámenie, lebo starosta sa o to nestaral, strom spadne, dali sme sa  do 

toho, on povie mesiac, dva mesiace vyberie firmu, zoberie si takého svedka, čo mi povedal 

„ujo, ja Vám tam nepôjdem lebo ten strom spadne“,  a on toho svedka pozve, že strom môže 

byť ešte 15 rokov. Čo to je za komunikácia, keď sa  objednám,  aby som so starostom 

rozprával, útržkovité áno – nie,  nemám času a najlepšie keď  mi povie, že  ja mám svoj 

výklad zákonov, kde to sme. Starosta je už názov starosta, musí sa  starať o obec, to je ten 

základ, robte tak ako sa na dedine robí. Hovorte ľudovou rečou, dedinskou, nie ako som tu 

teraz videl.   Zainteresujte sa k tým ľuďom,  oni čakajú. „Bože ochraňuj, že by ten starosta 

pokračoval  ďalej vo volebnom období“, on nemá komunikáciu s ľuďmi. Ja som to zažil. Ja 

som sa objednal k nemu, Bože uchovaj Kubachy pred takým starostom.  Nevie súvislú vetu 

povedať, keď som tam prišiel,  nahrával si ma na mobil, čo je to za komunikácia, čo som 

dajaký vagabund, ja som pre Kubachy niečo spravil, som sa angažoval. On robil žandára,    

prišiel sa vyspať. Má svojich ľudí, ktorí sú mu zaviazaní.“  

Mgr. Marián Luha reagoval na slovné útoky pána Petruľu, „neosočujte  ma  a prestaňte 

klamať a zavádzať ľudí.  Tu je uznesenie Obvodného oddelenia PZ,  kde je konštatované, že 

ste zrezal strom a ponechal ste si  drevo v hodnote 110 €, podotýkam, že uznesenie je 

právoplatné. Nerozumiem prečo ste sa neodvolal, ale teraz zavádzate, mali ste možnosť aj s   

Vašou právničkou odvolania. Podotýkam, že uznesenie prešlo aj okresnou prokuratúrou a   

prokurátor to udobril. V uznesení je uvedené, že poškodený je Peter  Stašák, nie obec ako ste 

to všade uvádzali.  Neoprávnene zaberáte obecný pozemok, nemáte oznámenie na stavbu. Ste 
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hanbou obce, a zmôžete sa na očierňovanie starostu a neštítite sa ani  klamať a šíriť nepravdy 

aj prostredníctvom svojej dcéry  a jej manžela na sociálnych sieťach .“  

Štefan  Petruľa poznamenal, že  „právnici sa smiali, že je to úroveň 10 ročného chlapca. 

Predo mnou  sa musíš skláňať. Starosta je  arogantný človek.“ 

Štefan Petruľa odišiel 18:14 h.  

Mgr. Marián Luha predložil prítomným poslancom právoplatné uznesenie Obvodného 

oddelenia PZ Hranovnica (pozri prílohu č. 17).  Zrezali strom, dokonca drevo chceli predať 

rezbárovi a bez kúska hanby prídu pýtať od obce 380,- € za zrezanie.  Predchádzajúce volebné  

obdobie  na podnet pána Petruľu bol zrealizovaný výrub stromov  umiestnených na obecnom 

pozemku  za ich domom  a faktúru za práce na sumu cca 420 €  uhradila obec, ale drevo 

z drevín  nevidel nikto. Teraz na obec bola od pána Petruľu doručená žiadosť na odkúpenie 

pozemkov, ktoré užívajú dlhodobo a na ktorých  bez súhlasu obce  zrealizovali stavbu 

oplotenia, a tvrdia, že sú bezúhonní a s  obcou nič nemajú.  Len pre informáciu podnet  na 

políciu som dal až po trojstranovom liste od pána Petruľu  v ktorom  ma obvinil, že som 

zanedbal svoje povinnosti a  samozrejme so žiadosťou  o zaplatenie za výrub dreviny. 

V prípade záujmu Vám môžem predložiť celú písomnú komunikáciu s  pánom Petruľom 

a vysvetlením všetkých skutočností tak ako sa stali.  

 

K bodu 13. Záver  

     Starosta poďakoval všetkým za účasť a ukončil zasadnutie Obecného zastupiteľstva 

Spišské Bystré .   

     Zasadnutie Obecného zastupiteľstva Spišské Bystré  bolo ukončené  o 18:16  h. 

 

Zapísala: Jana Kiktová 

V Spišskom Bystrom, 02.11.2016 

 

 

 

Overovatelia:               Ing.  Pavol Budaj, PhD.                           v.r. 

 

                                      MUDr. Jana Kováčová Gajanová            v.r. 

 

 

 

 

 

 

 

                      v.r.                                                                                        v.r.  

           Mgr. Marián Luha                                                          Ing. Kristína Horáková 

               starosta obce                                                                    prednostka OcÚ 
 

 


